
   
 

1 
 

Belgian Disability Forum vzw (BDF) 

Algemene vergadering van 17 maart 2022 

Ontwerp van verslag dat door de AV van 2023 

moeten worden goedgekeurd 

Aanwezig 

DE SMET Emilie Altéo asbl 

LONOBILE Gaetano Altéo asbl 

TREMOUROUX  Marc Altéo asbl 

BURNOTTE  Jocelyne AP³ asbl 

MARLIERE  Gisèle  ASPH asbl 

PAULUS Maïté ASPH asbl 

DE SCHEPPER Mélanie ASPH asbl 

MATHIEU  Angelo CAWaB asbl 

AELBRECHT  Charlotte Dito vzw 

VAN DEN EEDE  Veerle Dito vzw 

STEVENS  Helga Doof Vlaanderen vzw 

DEVALET  Marie-Florence FFSB asbl 

GYSELINCK Pierre KVG vzw 

BORRE Ingrid KVG vzw 

DABEUX Thomas Inclusion asbl  

BOGARTS  Gilles Le Silex asbl 

MENKE Thibauld Les Briques du GAMP asbl 

ANGILLIS  Victor Nationale Belgische Multiple Sclerose Liga vzw - Ligue 
nationale belge de la sclérose en plaques asbl 

MAGIS Michel Brailleliga vzw - Ligue Braille asbl 

DEMARTIN Stéphanie 
Federaal Werk De vrienden der blinden en slechtzienden 
vzw - Œuvre fédérale Les amis des aveugles asbl 

WILMET  Eric NVSM - UNMS 

Volmachten 

JACQUINET Serge LCM - ANMC Aan Altéo 
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Verontschuldigd 

MESSAOUDI  Ouiam ASPH asbl 

COOLS Manon ASPH asbl 

VERDICKT Bart Brailleliga vzw - Ligue Braille asbl 

NIESTEN Reinhart Dito vzw 

VAN DE WIEL Lien KVG vzw 

BAEYENS Ann LCM - ANMC 

VERHAMME Alexandre LCM - ANMC 

DESCHAMPS Yvan NVSM - UNMS 

ENGELEN Marieken NVSM - UNMS 

Afwezig 

FINDERS-BINJE Patrick AHVH vzw/asbl 

DE SMET Herman AHVH vzw/asbl 

VERHAEGEN Patrick Altéo asbl 

RUTJES Bernadette NVHVG vzw - ANAHM asbl 

PICRON Frankie FFSB asbl 

SPODEN Doris Kleines Forum 

JADIN Noémie LCM - ANMC 

VAN DE WALLE Martine LCM - ANMC 

VAN KETS Katrien LCM - ANMC 

HELLEMANS Bertout LCM - ANMC 

DEGRYSE Elisabeth LCM - ANMC 

DEROITTE Elise LCM - ANMC 

JANSSENS Iris LCM - ANMC 

DU BOIS Marc LCM - ANMC 

TOURNE Johan LCM - ANMC 

CANNELLA Laeticia Le Silex 

CLAEYS Catherine Brailleliga vzw - Ligue Braille asbl 

BEAUSAERT Christine Brailleliga vzw - Ligue Braille asbl 

GERYL Maaike NVSM - UNMS 

DEBBAUT Peter NVSM - UNMS 

HUSDEN Yolande NVSM - UNMS 

ROMBAUTS Jokke NVSM - UNMS 

POLLENTIER Leen NVSM - UNMS 

HUSDEN Yolande NVSM - UNMS 

BEYERS Sophie VFG 

YALCIN Melis VFG 

VERWIMP Kris VFG 

HARMEL Justine AP³ asbl 

BOURDEAUDUCQ Christine ASPH 
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ANGILLIS Victor 
Nationale Belgische Multiple Sclerose Liga vzw - Ligue 
nationale belge de la sclérose en plaques 

TIHON-DECOKELE Christiane 
Nationale Belgische Multiple Sclerose Liga vzw - Ligue 
nationale belge de la sclérose en plaques 

KEMPEN  Marc KVG vzw 

WILLEKENS Sophie KVG vzw 

VAN BAEL  Lief KVG vzw 

VERMEEREN  Henk KVG vzw 

DEGRYSE Elisabeth LCM - ANMC 

DEROITTE  Elise LCM - ANMC 

DUBOIS  Marc LCM - ANMC 

HELLEMANS  Bertout LCM - ANMC 

JACQUINET Serge LCM - ANMC 

JADIN  Noémie LCM - ANMC 

JANSSENS  Iris LCM - ANMC 

TOURNE Johan  LCM - ANMC 

VAN DE WAEL Martine  LCM - ANMC 

VAN KETS  Katrien LCM - ANMC 

Uitgenodigd 

PREVOST Albert EDF 

CULOT Louise Lire et Ecrire Communauté française 

DE CORT Leen BV OECO - AB REOC 

Secretariaat 
Véronique Duchenne, Khadija Bensalah, Marjorie Berlanger en Olivier Magritte 

De vergadering wordt virtueel via Zoom gehouden.  

De voorzitter, Pierre Gyselinck, stelt vast dat het quorum is bereikt: 16 van de 18 lidorganisaties zijn 
aanwezig of geldig vertegenwoordigd. Hij verklaart de algemene vergadering voor geopend. Hij 
bedankt de aanwezigen en zegt de namen van wie zich heeft verontschuldigd. Hij nodigt elke 
deelnemer uit zich voor te stellen. 

A. Gewone algemene vergadering van 17 maart 2022 

1. Goedkeuring van het verslag van de AV van 11 maart 2021 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

2. Leden: in- en uitschrijvingen 2022  

Er werden geen in- en uitschrijvingen aangevraagd. 
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3. Voorstelling van het activiteitenverslag 2021  

Gisèle Marlière stelt het activiteitenverslag voor. 
1. Inleiding 
2. UNCRPD  

a. Het BDF is informatie aan het inzamelen en commentaren aan het opstellen. 
b. Het BDF heeft input geleverd aan de FOD Buitenlandse Zaken voor de raadpleging 

van het maatschappelijk middenveld ter voorbereiding van de Conferentie van de 
verdragsluitende Staten in 2022. Er werd naar behoren rekening gehouden met 
de verwachtingen van het BDF. Bijgevolg heeft het beslist zich bij de officiële 
Belgische delegatie te voegen. 

c. Mensenrechten: verschillende verslagen werden opgesteld op basis van de 
verzamelde elementen in het kader van het UNCRPD-proces: universeel periodiek 
onderzoek (UPO), CEDAW-Verdrag, opvolging van de werkzaamheden van de 
speciaal rapporteur van de VN.  

3. SDG's 
a. Deelname aan de Federale Raad voor duurzame ontwikkeling (FRDO) als 

waarnemer: AV en werkgroepen ... Mélanie De Schepper (ASPH) 
vertegenwoordigt er het BDF.  

4. Mobiliteit 
a. European Disability Card (EDC): er staat veel op het spel voor het BDF. De 

uitbreiding tot alle EU-lidstaten is verworven.  
b. European Accessibility Act (EAA): het BDF is niet tevreden over de reikwijdte van 

deze Richtlijn, maar heeft actief deelgenomen aan de regeringsvergaderingen om 
de Richtlijn zo goed mogelijk toe te passen op de verschillende niveaus van het 
federale België. De optie van de autoriteiten is een ‘a minima’-toepassing, wat 
niet naar de zin is van het BDF.  

c. Europees Jaar van de spoorwegen 2021: het BDF heeft deelgenomen aan de 
conferentie over de toegankelijkheid van het spoor. Er is nog veel werk aan de 
winkel om van het spoor een vervoersmiddel voor personen met een handicap te 
maken. 

5. Europese strategie Handicap: een ware uitdaging, het werk is niet af, maar er is nood 
aan tastbare, gecontroleerde gegevens waarmee onze bewegingen en het EDF kunnen 
strijden voor vooruitgang op nationaal en Europees niveau. 

6. Personen met een handicap en rampenrisico’s: de pandemie, de overstromingen, de 
geopolitieke realiteit zijn dramatisch. Verschillende eisen werden aan de bevoegde 
ministers voorgelegd. 

7. EDF: deelname aan de raad van bestuur (Board). De Board overlegt regelmatig met de 
geassocieerde leden. Dankzij zijn aanwezigheid in de Board (Gisèle Marlière) en het werk 
van het secretariaat kan het BDF snel en actief reageren. 

8. Adviesraden: vier keer per jaar wordt een overleg georganiseerd in het kader van onder 
meer het alternatief verslag. Dankzij dit overleg spreken de adviesraden met één stem 
tegen de verschillende regeringen. 

9. Beheer van het BDF: cf. het activiteitenverslag voor meer informatie over de 
interpellaties, de cijfers van de website, … 
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Bespreking 

Mathieu Angelo wil graag een overzicht van de planning voor het alternatief UNCRPD-

verslag. 

Olivier Magritte antwoordt dat er twee vergaderingen gepland zijn (cf. actieplan). 2021 was 

een overgangsjaar. De vergaderingen van het opvolgingscomité werden uitgesteld tot 2022 

omdat de VN niet volgde. Om geen tijd te verliezen, is het secretariaat dus zo veel mogelijk 

elementen in de fiches blijven opnemen. In de vergaderingen van het opvolgingscomité van 

2022 zal de balans van de voortgang van de fiches worden opgemaakt. In het najaar komen 

er nog twee vergaderingen om de fiches af te werken. De datums moeten nog worden 

vastgelegd. 

Mathieu Angelo vraagt of het verslag dat in 2023 wordt afgerond, ook betrekking heeft op 

2021 - 2022 of enkel op 2022 - 2023? 

Olivier Magritte antwoordt dat het alternatieve verslag van het BDF betrekking zal hebben 

op de volledige, oorspronkelijk geplande periode met de toegevoegde jaren.  

4. Goedkeuring van het activiteitenverslag 

De algemene vergadering keurt het activiteitenverslag unaniem goed. 

5. Voorstelling van de rekeningen 2021 

Emilie De Smet stelt de rekeningen 2021 voor. 

In vergelijking met de vorige jaren is er een groot verschil in de resultatenrekening. Dit komt 
omdat er geen verplaatsingskosten voor de EDF-vergaderingen waren. 

De rekeningen zijn in evenwicht. 

6. Voorstelling van het verslag van de commissaris van de 

rekeningen 

Emilie De Smet leest het positieve verslag van de commissaris van de rekeningen voor. 

7. Goedkeuring van de rekeningen 2021 

De algemene vergadering keurt de rekeningen unaniem goed. 

8. Kwijting aan de commissaris van de rekeningen 

De algemene vergadering verleent unaniem kwijting aan de commissaris van de rekeningen. 

9. Kwijting aan de bestuurders 

De algemene vergadering verleent unaniem kwijting aan de bestuurders. 
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10. Voorstelling van het actieplan 2022  

Veerle Van den Eede stelt het actieplan 2022 voor. 

Alternatief verslag UNCRPD: wegens vertragingen zal het verslag niet in 2022 worden ingediend. 
Het opvolgingscomité vergadert in april en juni 2022.  

Conferentie van de verdragsluitende Staten in juni 2022: het BDF neemt deel aan de Belgische 
delegatie indien de raadpleging van het maatschappelijk middenveld door de FOD Buitenlandse 
Zaken constructief verloopt en geen pro-formavergadering wordt. 

Andere internationale instrumenten: het BDF zal alternatieve verslagen opstellen op basis van de 
gegevens die voor het alternatief UNCRPD-verslag werden gevalideerd. Het UNCRPD-
opvolgingscomité oefent hierop toezicht uit. 

SDG's: het BDF hoopt als effectief lid te worden opgenomen bij de hernieuwing van de FRDO. 

Het BDF zal deel uitmaken van de Belgische delegatie op de Conferentie over handicap van 
9 maart 2022 in Parijs in het kader van het Franse voorzitterschap van de Europese Unie. 

EDC: het BDF blijft lobbyen om ervoor te zorgen dat de reikwijdte van het project van de Europese 
Commissie zo goed mogelijk aansluit bij zijn verwachtingen. 

Uitwisselingen met de vergadering 

Gaetano Lonobile herinnert eraan dat de EDC zeer enthousiast werd onthaald bij de lancering 

ervan, maar dat het daarna stil bleef. Hij vraagt hoeveel kaarten er tot nu toe werden uitgedeeld. 

Véronique Duchenne antwoordt dat er thans 123.000 kaarten in omloop zijn. 

Gaetano Lonobile vindt dat er een nieuwe actie moet komen om de kaart te promoten. 

Véronique Duchenne wijst erop dat minister Karine Lalieux aan het bekijken is hoe de kaart kan 

worden gepromoot. Het secretariaat heeft geen informatie over de situatie op regionaal niveau. 

Op federaal niveau wordt de EDC gepromoot. De NHRPH heeft aangegeven dat werk moet 

worden gemaakt van het aspect ‘dienstverleners’. Op Europees niveau is er het project voor de 

uitbreiding van de kaart tot de 27 lidstaten tegen eind 2023 (thans kan de kaart in acht landen 

worden gebruikt). 

Gisèle Marlière dringt erop aan dat zowel het BDF als de NHRPH grote aandacht schenken aan het 

standpunt van het EDF, dat de automatische uitbreiding van de EDC tot het vervoer en de 

erkenning van de handicap verdedigt. Wij delen deze visie niet: indien wij dit eisen, zullen 

sommige lidstaten zich tegen de uitbreiding verzetten en dreigen wij vele jaren te verliezen. 

Marie-Florence Devalet zegt dat de FFSB had gevraagd het soort handicap op de kaart te 

vermelden. Hierover moet worden nagedacht, vooral voor het aanbod van de dienstverleners. 

Vaak is hun dienstenaanbod immers niet afgestemd op de situatie van dove personen. Dove 

personen zouden de kaart dan kunnen gebruiken zodat hun gesprekspartners hun behoeften 

begrijpen. 

Pierre Gyselinck wijst erop dat sommige personen met een handicap niet willen dat hun handicap 

wordt vermeld. Hij is het wel ermee eens dat deze vraag ter discussie moet worden voorgelegd. 

Mathieu Angelo zegt dat overleg met de vervoersbedrijven op regionaal niveau nuttig zou zijn om 

na te gaan of de uitbreiding in het vervoer relevant is en wat de gevolgen ervan zouden zijn.  
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11. Voorstelling van de begrotingsramingen voor 2022 

Emilie De Smet stelt de begrotingsramingen voor 2022 voor. 

12. Goedkeuring van het actieplan 2022 

De algemene vergadering keurt het actieplan unaniem goed. 

13. Goedkeuring van de begrotingsramingen voor 2022  

De algemene vergadering keurt de begrotingsramingen voor 2022 unaniem goed. 

14. Varia 

Er zijn geen varia. 

B. Buitengewone algemene vergadering van 13 maart 

2022 

1. Verkiezing van de leden van het bestuursorgaan van het BDF 

voor de periode van 1 juli 2022 tot 30 juni 2026 

Overwegende dat de statuten bepalen dat het bestuursorgaan maximaal acht leden telt en er 

zeven kandidaten zijn; 

rekening houdende met de deskundigheid van de zeven kandidaten; 

vaststellende dat de ontvangen kandidaturen geen gendergelijkheid garanderen, maar dat dit 

geen discriminatie beoogt, maar gewoon de realiteit van de ontvangen kandidaturen is; 

niet wetende op welke basis twee kandidaturen buiten beschouwing kunnen worden gelaten op 

grond van geslacht, zonder dat de facto sprake is van discriminatie op grond van geslacht;   

wetende dat de genderdimensie systematisch voorkomt in alle verslagen en standpunten van het 

BDF en dat de opvolging van de internationale verdragen inzake de rechten van vrouwen en 

meisjes al jaren een prioriteit is van het BDF (cf. opeenvolgende activiteitenverslagen);  

wijst het BDF, dat op donderdag 17 maart 2022 bijeenkomt in een buitengewone algemene 

vergadering, de leden van zijn bestuursorgaan aan voor de periode van 1 juli 2022 tot 30 juni 

2026, met eenparigheid van stemmen van de aanwezige of vertegenwoordigde leden.  

Worden als bestuurders gekozen:  

• Gisèle Marlière, vertegenwoordigster van ASPH 

• Marc Trémouroux, vertegenwoordiger van Altéo 

• Charlotte Aelbrecht, vertegenwoordigster van Dito vzw 

• Thomas Dabeux, vertegenwoordiger van Inclusion asbl 

• Bart Verdickt, vertegenwoordiger van de Brailleliga - Ligue Braille 

• Peter Schlembach, vertegenwoordiger van Kleines Forum 

• Pierre Gyselinck, vertegenwoordiger van KVG vzw 
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2. Wijziging van de BDF-statuten  

Op de buitengewone algemene vergadering behandelt het BDF de voorstellen tot wijziging van de 

statuten van de vereniging en van het huishoudelijk reglement dat ernaar verwijst.  

De buitengewone algemene vergadering keurt alle voorgestelde wijzigingen goed. 

3. Goedkeuring van het verslag van de buitengewone algemene 

vergadering van 17 maart 2022 

Om de administratieve stappen voor de beslissingen van die dag zo snel mogelijk te kunnen 

uitvoeren, stemt de buitengewone algemene vergadering van het BDF ermee in het verslag van 

de vergadering van de buitengewone algemene vergadering van 2022 onmiddellijk goed te 

keuren.  

Olivier Magritte leest het verslag voor. 

Het verslag wordt goedgekeurd. 

Michel Magis vraagt of werd bevestigd dat wij voldoen aan de vereisten van het Wetboek van 

vennootschappen en verenigingen. Moeten we in orde zijn tegen 31 december 2022 of zodra de 

statuten zijn gewijzigd?  

Mathieu Angelo legt uit dat CAWaB asbl zijn statuten aan een gespecialiseerd bedrijf heeft 

voorgelegd. Ook mag niet worden vergeten het UBO-register in te vullen. 

PG vraagt de algemene vergadering om de voorgestelde statuten goed te keuren. Een 

gespecialiseerde instantie zal worden gevraagd ze na te lezen. Het bestuursorgaan zal een nieuwe 

buitengewone algemene vergadering bijeenroepen indien uit de analyse blijkt dat belangrijke 

wijzigingen nodig zijn. 

De algemene vergadering keurt de voorgestelde wijzigingen van de statuten goed, en draagt het 

secretariaat op de tekst ter toetsing voor te leggen aan een gespecialiseerd orgaan. 

C. Informatief deel: impact van het toenemende en 

systematische gebruik van nieuwe technologieën op het 

leven van personen met een handicap 

1. Presentaties 

➢ Albert Prevost, ondervoorzitter van het European Disability Forum vzw (EDF)  

Op de website van het EDF staan de standpunten van de organisatie, onder meer over de 

digitale beginselen voor de inclusie van personen met een handicap, de EAA-Richtlijn en de 

ontwerpverordening inzake artificiële intelligentie (AI).  

De heer Prevost herinnert aan de artikelen 3 en 9 van het UNCRPD. Alles wat digitaal is, is 

verplicht toegankelijk. 

➢ Louise Culot, analyse- en onderzoeksmedewerkster van Lire et écrire Communauté 

française 
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Vaststellingen 

o Vier op de tien inwoners van België zijn digitaal kwetsbaar. 

o Het begrip ‘ondoordachte digitalisering’ legt de verantwoordelijkheid bij de 

gebruiker op het vlak van apparatuur, kosten (prepaidkaarten globaal duurder 

dan een abonnement), digitale cultuur die geen gelijke tred houdt met de 

genormeerde digitalisering (28 % heeft geen e-mail, maar wel applicaties als 

Whatsapp). 

o Toegankelijkheid moet waarneembaar, gedegen zijn. 

Suggesties voor verbetering 

➢ Vanuit wettelijk oogpunt 

➢ Digitale ondersteuning 

➢ Bijscholing van de gebruikers door middel van opleidingen: cf. resultaat van de 

enquête van de Koning Boudewijnstichting 

➢ Leen De Cort, coördinatrice van de Belgische Vereniging voor onderzoek en expertise voor 

consumentenorganisaties (BV OECO - AB REOC) 

Mevrouw De Cort geeft aan bezig te zijn met een studie op Europees niveau over de 

behoeften van de consument inzake producten op basis van digitale technologieën. 

2. Bespreking 

Mathieu Angelo zegt dat het werk van het BDF zichtbaarder moet worden. Het taalregister moet 

deel uitmaken van de aanbevelingen. 

Gaetano Lonobile vestigt de aandacht erop dat sommigen op het terrein niet eens weten wat een 

computer is. 

Leen de Cort zegt de bezorgdheden van de sprekers te horen. Sommige kunnen worden 

geïntegreerd via reglementering, andere door bewustmaking of een betere opleiding van het IT-

personeel. 

Albert Prevost wijst erop dat dit de hele bevolking aangaat. In Frankrijk wordt tijdens de 

campagnes voor de presidentsverkiezingen met geen woord gerept over de digitale kloof. 

Olivier Magritte zegt dat de politiek niet ernaar omkijkt in België en Europa. Er wordt niet 

gereageerd op het verzoek om deelname, tenzij puur formeel. 

Leen De Cort: de uitdaging bestaat erin personen in een correct digitaal ritme te ondersteunen. 

Gisèle Marlière: we kunnen niet anders dan de situatie te ondergaan. Het schoolprogramma is 

voor veel personen met een handicap niet bevorderlijk. We moeten onze krachten bundelen met 

andere organisaties op het terrein. 


